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Beslutande ledamöter 
Roko Kursar (L) (Ordförande) 
Bengt Persson (S) (Vice ordförande) 
Josefin Anselmsson (M) (Andre vice ordförande) 
Susanne Jönsson (S) 
Munir Niazi (S) 
Christian Lie (MP) 
Malin Ahlström (M) 
Lise-Lott Douhane (M) 
Uno Hansson (SD) 
Stefan Claesson (SD) 
Carin Gustafsson (V) 
Klaus Peter Nilsson (S)  ersätter Bahhar Mohammadi Norén (S) 
Marcus Falk (V)  ersätter Madeleine Håkansson (V) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Drita Kolgjini (S) 
Anton Kvarnbäck (S) 
Karin Elisabeth Granér (L) 
Joakim Larsson (M) 
Simon Sönnergren (M) 
Ewa Langerbeck (C) 
Jane Sophie Charlotte Olin (SD) 
Jeanette Persson (SD) 
 
Övriga närvarande 
Jesper Salö (nämndsekreterare) 
Charlotte Widén Odder (förvaltningsdirektör) 
Annika Gottfridsson (ekonomichef) 
Ingrid Kongslöv (avdelningschef hälsa, främjande och funktionsrätt) 
Joakim Hansson (avdelningschef stöd, assistans och daglig verksamhet) 
Sema Soer (avdelningschef myndighet, socialpsykiatri och barn) 
Veronica Öhrvik (avdelningschef strategiska avdelningen) 
Mikael Mannsdorff (avdelningschef LSS-bostäder) 
Viktoria Åkesson (avdelningschef kansli- och kommunikation) 
Malin Hansson (tillförordnad HR-chef) 
Åhörare från allmänheten 
Angelica Westin (personalföreträdare, Kommunal) 
Lina Bergendorff Zetterman (personalföreträdare, Saco) 
Helena Paulsson (utredare, strategiska avdelningen) 
Ellen Andersson (utredare, strategiska avdelningen) 
Torbjörn Sundström (enhetschef, ekonomiavdelningen) 
Mihaela Covaciu (controller, ekonomiavdelningen) 
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§ 5 Funktionsstödsnämndens Nämndsbudget 2025 

FSN-2024-4734 
 
Sammanfattning 
Funktionsstödsförvaltningen har tagit fram förslag till Nämndsbudget 2025 för beslut i 
funktionsstödsnämnden. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner Nämndsbudget 2025 efter förändringsförslag 2, 3, 
10, 11, 12 och 13 (Förändringarna återfinns under rubriken "Yrkanden") 

Reservationer 
Josefin Anselmsson (M), Malin Ahlström (M) och Lise-Lotte Douhane (M) reserverar sig 
mot beslutet. (se Bilaga 3) 
 
Uno Hansson (SD) och Stefan Claesson (SD) reserverar sig mot beslutet. 
(muntlig reservation) 
 
Carin Gustafsson (V) och Marcus Falk (V) reserverar sig mot beslutet. (se Bilaga 4) 
   

Yrkanden 
Carin Gustafsson (V) yrkar att nämnden ska göra följande nio förändringar i 
Nämndsbudget 2025 (förändringsförslag 1-9) 

Förändringsförslag 1: 
Att nämnden under rubriken "Sammanfattning" (sida 4) efter meningen som lyder "Utöver 
detta utgör den över tid ackumulerade diskrepansen mellan den årliga löneutvecklingen för 
personliga assistenter och uppräkningen av assistansersättningen från Försäkringskassan en 
fortsatt utmaning för nämndens ekonomi, vilket nämnden även tidigare påpekat." lägger 
till: 
 
"Funktionsstödsnämnden föreslog i samband med kommunstyrelsens uppdrag att utreda 
principer och modeller för tilldelning av budgetram från kommunfullmäktige till 
funktionsstödsnämnden (FSN 240626, §75) att nämnden skulle ges ansvarsbefrielse för 
underskott som kan tänkas uppstå rörande personlig assistans utifrån ovan nämnda 
anledningar, något som inte bifölls av kommunstyrelse och kommunfullmäktige." 

Förändringsförslag 2 
Att nämnden under rubriken "Nämndens prioriteringar" (sida 11 under Förvaltningens 
vision: rätt insats, på rätt sätt, i rätt tid och med rätt resurs) ändrar meningen som lyder "De 
arbetssätt som implementerats de senaste åren där resursfördelning, schemaläggning och 
bemanningsplanering utgår från de individuella behovsbedömningarna ska fortsätta." till: 
 
"De arbetssätt som implementerats de senaste åren där resursfördelning, schemaläggning 
och bemanningsplanering utgår från de individuella behovsbedömningarna ska fortsätta 
och rättighetsbärarnas åsikter inhämtas kontinuerligt." 

Förändringsförslag 3 
Att nämnden under rubriken "Nämndens prioriteringar" (sida 11 under Förvaltningens 
vision: rätt insats, på rätt sätt, i rätt tid och med rätt resurs) efter meningen som lyder: 
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"Detta kräver ett genomgående arbete med att såväl professionalisera utförande av 
brukarnära arbete som att använda digitalisering för att förbättra verksamheten långsiktigt 
och hållbart." lägger till: 
 
"Syftet är att stärka både den individuella kompetensen och den organisatoriska kapaciteten 
i förhållande till kärnuppdraget." 

Förändringsförslag 4 
Att nämnden under rubriken "Lokaler" (sida 13, sist i andra stycket) lägger till: 
 
"Funktionsstödsförvaltningens mål, utifrån kvalitet, närhetsprincip och ekonomi, är dock 
att minska antalet externa placeringar." 

Förändringsförslag 5 
Att nämnden under rubriken "Lokaler" (sida 13) ändrar meningen som lyder "För att på 
sikt möta det förväntade behovet behövs en kontinuerlig utbyggnad om minst 12 
gruppbostadslägenheter om året den kommande tioårsperioden." till: 
 
"För att på sikt möta det förväntade behovet behövs en kontinuerlig utbyggnad om minst 
12 gruppbostadslägenheter, organiserade med maximalt 5 boende per gruppbostadsenhet, 
om året den kommande tioårsperioden." 

Förändringsförslag 6 
Att nämnden under rubriken "Lokaler" (sida 14) efter meningen som lyder "Utökad 
samverkan med stadens lokalförsörjare och förutsättningsskapande nämnder är avgörande 
för att tillgodose behovet och uppnå den förflyttning som krävs gällande nämndens behov 
av lokaler." lägger till:  
 
"Vid anskaffning av nya lokaler samt nybyggnation är målet att lokaler där nämnden 
bedriver verksamhet ska ägas av kommunen." 

Förändringsförslag 7 
Att nämnden under rubriken "Målområde - En god organisation" (sida 36 under Planering 
för mandatperioden) ändrar meningen som lyder "Under mandatperioden fokuserar 
nämnden särskilt på chefers förutsättningar, hälsosam organisation och en god arbetsmiljö 
fri från diskriminering, hot och våld." till: 
 
"Under mandatperioden fokuserar nämnden särskilt på hälsosam organisation, en god 
arbetsmiljö fri från diskriminering, hot och våld, möjlighet till återhämtning under 
arbetsdagen samt chefers förutsättningar." 
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Förändringsförslag 8 
Att nämnden under rubriken "Målområde - En god organisation" (sid 38 efter avsnittet En 
inkluderande och trygg arbetsmiljö) lägger till följande stycke: 
 
"Arbetstidsförkortning 
Nämndens målsättning är att vara en attraktiv arbetsgivare och skapa arbetsförhållanden 
som bidrar till ett hållbart arbetsliv. I ett läge där välfärden dras med stora 
rekryteringssvårigheter kan arbetstidsförkortning vara det som är avgörande för att en 
medarbetare väljer att inte lämna förvaltningen eller att framtida medarbetare söker sig just 
till funktionsstödsförvaltningen. Försök med arbetstidsförkortning såväl nationellt som 
internationellt har visat sig främja de anställdas hälsa och välmående. Under 2025 kommer 
funktionsstödsförvaltningen att utreda förutsättningarna till att införa arbetstidsförkortning 
för att senare under mandatperioden i samverkan med fackliga organisationer införa en 
modell för arbetstidsförkortning med bibehållen lön för inledningsvis och framförallt 
medarbetare som arbetar brukarnära. När modellen sedan sprids kan undantag från 
arbetstidsförkortning göras för medarbetare i arbetsledande funktion." 

Förändringsförslag 9 
Att nämnden under rubriken "Plan för ekonomin" (sida 56 under Hälso- och sjukvård) 
ändrar meningen som lyder "På samma sätt som 2024 budgeteras inga kostnader för extern 
bemanning inom sjuksköterskeorganisationen 2025, med undantag för sommaren." till:  
 
"På samma sätt som 2024 budgeteras inga kostnader för extern bemanning inom 
sjuksköterskeorganisationen 2025 med undantag för sommaren, dock med övergripande 
målsättning om att inte behöva nyttja externt anlitade sjuksköterskor." 

Ajournering 
Mötet tar en paus (ajourneras) i 30 minuter för politiska överläggningar och fika. 

Yrkanden, fortsättning 
Christian Lie (MP) yrkar att nämnden ska göra följande förändring i Nämndsbudget 2025 
(förändringsförslag 10) 

Förändringsförslag 10 
Att nämnden under rubriken "Målområde - En grön stad som leder klimatomställningen" 
(sida 30, under Planering för året) ändrar meningen som lyder "Utöver satsningarna på 
klimatsmart mat kommer nämnden i samarbete med miljönämnden och övriga 
socialnämnder färdigställa den genomlysning som görs av nämndens verksamheter för att 
identifiera vilka effektiva och värdeskapande åtgärder som bör prioriteras i det fortsatta 
arbetet för att göra förflyttningar i enlighet med stadens miljöprogram." till:  
 
"Utöver satsningarna på klimatsmart mat kommer nämnden i samarbete med 
miljönämnden och övriga socialnämnder färdigställa den genomlysning som görs av 
nämndens verksamheter för att identifiera vilka effektiva och värdeskapande åtgärder som 
bör prioriteras framåt. Nämnden planerar för att ta ställning till de identifierade åtgärderna 
för att göra förflyttningar i enlighet med stadens miljöprogram under 2025 och framåt."  
 
Roko Kursar (L) och Bengt Persson (S) yrkar bifall till Lies (MP) förändringsförslag 10.  
 
Roko Kursar (L) yrkar bifall till Gustafssons (V) förändringsförslag 2 och 3 och avslag till 
Gustafsson (V) förändringsförslag 1, 5, 7 och 8. 
 
Bengt Persson (S) och Christian Lie (MP) instämmer i Kursars (L) förslag att bifalla 
Gustafssons (V) förändringsförslag 2 och 3 och avslå Gustafsson (V) förändringsförslag 1, 
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5, 7 och 8. 
 
Roko Kursar (L) vidare att nämnden ska anta justerade versioner av Gustafssons (V) 
förändringsförslag 4, 6 och 9 (se förändringsförslag 11-13) 

Förändringsförslag 11 
Att nämnden istället för Gustafssons (V) förändringsförslag 4 under rubriken "Lokaler" 
(sida 13, sist i andra stycket) som lyder "Funktionsstödsförvaltningens mål, utifrån kvalitet, 
närhetsprincip och ekonomi, är dock att minska antalet externa placeringar." lägger till: 
 
"Funktionsstödsförvaltningens mål, utifrån kvalitet, närhetsprincip och ekonomi, är dock 
att minska antalet externa placeringar inom LSS-boende." 

Förändringsförslag 12 
Att nämnden istället för Gustafssons (V) förändringsförslag 6 under rubriken "Lokaler" 
(sida 14) som lyder "Vid anskaffning av nya lokaler samt nybyggnation är målet att lokaler 
där nämnden bedriver verksamhet ska ägas av kommunen." lägger till: 
 
"Vid anskaffning av nya lokaler samt nybyggnation ska i första hand lokaler där nämnden 
bedriver verksamhet ägas av kommunen." 

Förändringsförslag 13 
Att nämnden istället för Gustafssons (V) förändringsförslag 9 under rubriken "Plan för 
ekonomin" (sida 56 under Hälso- och sjukvård) som lyder "På samma sätt som 2024 
budgeteras inga kostnader för extern bemanning inom sjuksköterskeorganisationen 
2025 med undantag för sommaren, dock med övergripande målsättning om att inte behöva 
nyttja externt anlitade sjuksköterskor." lägger till: 
 
"På samma sätt som 2024 budgeteras inga kostnader för extern bemanning inom 
sjuksköterskeorganisationen 2025, med undantag för att i minsta möjliga mån nyttja externa 
sjuksköterskor under sommaren."  
 
Bengt Persson (S) och Christian Lie (MP) yrkar bifall till Kursars (L) förändringsförslag 11, 
12 och 13. 
 
Josefin Anselmsson (M) yrkar bifall till Gustafssons (V) förändringsförslag 2, 3 och 5 samt 
avslag till Gustafssons (V) förändringsförslag 6 och 8. 
 
Stefan Claesson (SD) yrkar bifall till Gustafsson (V) förändringsförslag 3, Lies (MP) 
förändringsförslag 10 och Kursars (L) förändringsförslag 11. 

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns fyra förslag till beslut. 
 
Kursars (L), Perssons (S) och Lies (MP) förslag att godkänna Nämndsbudget 2025 efter 
förändringsförslag 2, 3, 10, 11, 12 och 13. 
 
Anselmssons (M) förslag att godkänna Nämndsbudget 2025 efter förändringsförslag 2, 3 
och 5. 
 
Gustafssons (V) förslag att godkänna Nämndsbudget 2025 efter förändringsförslag 1, 2, 3, 
4, 5, 6, 7, 8 och 9. 
 
Claessons (SD) förslag att godkänna Nämndsbudget 2025 efter förändringsförslag 3, 10 
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och 11.  
 
Efter att ha tillfrågat nämnden finner ordförande att förslagen är rätt uppfattade och att 
nämnden är redo att gå vidare till beslut. 
 
Efter att ha ställt förslagen mot varandra finner ordförande att nämnden beslutar i enlighet 
med Kursars (L), Perssons (S) och Lies (MP) förslag och godkänner 
därmed Nämndsbudget 2025 efter förändringsförslag 2, 3, 10, 11, 12 och 13. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen via programmet Stratsys 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 250127 - Funktionsstödsnämndens Nämndsbudget 2025 
• Beslut FSN-AU 250116 (§12) Funktionsstödsnämndens Nämndsbudget 2025 
• Förslag till - Nämndsbudget 2025 
• Bilaga 1 - Fördelning av resurser budget 2025 
• Från FSN 241216 (§128) Inför Funktionsstödsnämndens Nämndsbudget 2025 
• Presentation FSN 2025-01-27 - Funktionsstödsnämndens Nämndsbudget 2025 
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Bilaga 3         

Reservation 
 
Funktionsstödsnämndens Nämndsbudget 2025, FSN-2024-4734 

Moderaterna och Centerpartiet anser inte att nämnden ska lyfta mål runt att minska externa 
placeringar i sin budget utan vidare problematisering och yrkade således avslag på det förslag som 
Vänsterpartiet la fram om detta och som styret biföll med viss justering. Även om Sveriges tredje 
största stad bör kunna hitta anpassade miljöer för sina medborgare så finns det många andra 
orsaker till att externa placeringar kan vara att föredra utifrån individuell bedömning. Därtill är 
inte allt för sällan kostnaderna för att tillgodose arbetsmiljö och trygghet när hyresgästen inte mår 
bra i vår kommun högre.  

Vidare anser inte Moderaterna och Centerpartiet att kommunens ägande av lokaler är viktigare än 
malmöbons rätt till lokaler, och yrkade därför avslag på Vänsterpartiets förslag om detta som 
styret även det biföll efter justering. Ideologiska skygglappar bör aldrig gå före vare sig den 
enskildes självbestämmande och rättigheter enligt LSS eller mest skyndsamma processer för att 
tillgodose detta. 

Våra partier yrkade även bifall till Vänsterpartiets förslag om att det i budgeten bör skrivas in att 
gruppbostäder organiseras med maximalt 5 boende per bostadsenhet, så att beräkningar för 
utbyggnad eller anskaffning görs i enlighet med Socialstyrelsens riktlinjer och den vetenskap de är 
baserade på som avser den lilla gruppens princip vilket styret yrkade avslag på. Den kommunala 
ekonomin ska inte strukturellt urholka rättigheterna under LSS och inom ramen för dessa finns 
även en målsättning om att leva som andra under goda levnadsvillkor.  

Då våra yrkanden inte vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag, 

Funktionsstödsnämnden 2025-01-27 

Josefin Anselmsson (M) 

Malin Ahlström (M) 

Liselott Douhane (M) 

Med instämmande av 

Joakim Larsson (M) 

Simon Sönnergren (M) 

Ewa Langerbeck (C) 
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Bilaga 4         

Reservation 

Funktionsstädsnämndens Nämndsbudget 2025, FSN-2024-4734  

I Nämndsbudget 2025 beskrivs vikten av balans mellan krav och resurser och Vänsterpartiet 
gläds åt att det tydligt definieras det ansvar som åligger nämnden avseende medarbetares 
arbetsmiljö och kompetensutveckling samt att främja rättighetsbärares delaktighet, inflytande och 
självbestämmande genom de insatser som funktionsstödsförvaltningen utför. Vänsterpartiet har 
länge påpekat just vikten av att rättigheter för rättighetsbärare och medarbetare tydligt finns 
beskrivna i nämndsbudgeten. Vänsterpartiet vill även tydligt ge sitt stöd åt det föreslagna 
utvecklingsarbetet kring mänskliga rättigheter inklusive bemötande och kartläggning av 
funkofobi. 

Vänsterpartiet har även tagit del av fackliga organisationers synpunkter inlämnade efter 
förvaltningsrådet 250117 och instämmer i behovet av riskbedömningar, vikten av att koppla 
MAR och MAS till budgetarbetet, införandet av arbetsskor, samt förbättrade förutsättningar för 
förebyggande åtgärder så att medarbetarna får ett hållbart arbetsliv.  

Om Vänsterpartiets förslag till kommunal budget antagits hade funktionsstödsnämnden haft 
betydligt utökade ekonomiska ramar vilket hade gett positiv effekt på kvalitetsarbetet. För att 
skapa ännu bättre möjligheter för förbättrat kvalitetsarbete utifrån antagen budgetram lade 
Vänsterpartiet ett antal yrkanden rörande bland annat att utreda arbetstidsförkortning med 
bibehållen lön, att kommunen ska äga de lokaler som den bedriver välfärdsverksamhet i, att 
förtydliga att nämnden påtalat behovet av ansvarsfrihet gällande underskott uppkomna inom 
personlig assistans (vilket avslogs av såväl kommunstyrelse som kommunfullmäktige), 
inhämtandet av rättighetsbärares åsikter som följd av förändringar utifrån behovsbedömningar, 
förtydliga vad som avses med att professionalisera utförandet av individnära arbete, att 
gruppbostad enligt LSS maximalt ska innehålla fem boende per gruppbostadsenhet samt att 
externa placeringar (såväl LSS som SoL) och extern sjuksköterskebemanning ska nyttjas i minsta 
möjliga mån. 

Det är glädjande att ett par av våra yrkanden bifölls eller justerades med liknande semantisk 
andemening men då inte samtliga av våra yrkanden bifölls reserverade vi oss.  

Funktionsstödsnämnden 2025-01-27 

Carin Gustafsson (V) 

Marcus Falk (V) 
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